
 

2. V TRNAVE SA SCHYĽUJE K REFERENDU O PARKOVANÍ  

[23.10.2023; Trnavské noviny; Titulná strana; s. 1,2; Peter Briška] 

Petíciu s viac ako 25-tisíc podpismi už odovzdali na úrade. 

TRNAVA Petíciu za vyhlásenie miestneho referenda o zrušení terajšej parkovacej politiky v Trnave 

podpísalo 25 837 ľudí, z toho až 19 220 obyvateľov Trnavy. 

Potvrdil to predseda petičného výboru Rudolf Krajčovič pri odovzdávaní petičných hárkov do podateľne 

mestského úradu. 

Tisíce Trnavčanov Mestskí poslanci teraz musia podľa zákona referendum vyhlásiť, pretože petíciu 

podporilo najmenej 30 percent oprávnených voličov, čo je v Trnave približne 15 200 ľudí. Ak petícia 

bude spĺňať zákonné náležitosti, referendum sa musí konať do 90 dní od jej doručenia mestu. Krajčovič 

pred novinármi povedal, že petícia takéhoto rozsahu v žiadnom meste na Slovensku ešte nebola. 

„Hovorí to niečo o nálade medzi ľuďmi a o situácii v tomto meste,“ poznamenal Krajčovič. 

Iniciatíva Dajme stop parkovaciemu teroru začala so zberom podpisov ešte v polovici septembra, využili 

na to aj parlamentné voľby, počas ktorých dobrovoľníci stáli pred volebnými miestnosťami a oslovovali 

ľudí. 

Preverila to polícia Riešila to vtedy aj polícia, ktorá preverovala zákonnosť zberu podpisov počas volieb. 

Všetko bolo v poriadku. „Je to úplne legálne. Voliť chodia Trnavčania, ktorých sa parkovacia politika 

týka. Tak prečo nie?“ povedal ešte počas volebnej soboty Krajčovič. V teréne mali približne 40 

dobrovoľníkov. „Robíme to prirodzene, nikoho nenútime. Trnavčanov väčšinou netreba zoznamovať s 

petíciou, keďže ju už poznajú. 
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Ak sa ich čosi pýtame, tak spôsobom, či sú spokojní s vývojom parkovania v Trnave,“ dodal vtedy 

Krajčovič. Päť otázok Ak sa referendum uskutoční, Trnavčania budú odpovedať na päť otázok. Prvá sa 

týka zrušenia všeobecne záväzného nariadenia o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na území 

mesta Trnava. 

Toto nariadenie rieši platené parkovanie, rozdeľuje mesto na rôzne zóny s rôznymi sadzbami poplatkov 

za parkovanie. Pri ďalšej otázke majú Trnavčania odpovedať, či súhlasia s vybudovaním bezplatných 

záchytných parkovísk s celkovým počtom 1 380 parkovacích miest. Ďalšie otázky sa týkajú kyvadlovej 

dopravy zo záchytných parkovísk do centra mesta a do rezidentských zón. 

Mestské zastupiteľstvo v Trnave prijalo koncom júna všeobecne záväzné nariadenie o dočasnom 

parkovaní, ktoré zavádza platené parkovanie so zvýhodnením rezidentov na území celého mesta. 

Rezidenti, teda ľudia s trvalým pobytom v Trnave, môžu v zónach v okolí svojho bydliska podľa tohto 

nariadenia parkovať za jedno euro za rok, rovnako aj na parkoviskách s označením B. Dochádzajúci za 

prácou Všeobecne záväzné nariadenie sa najviac dotklo ľudí, ktorí do Trnavy dochádzajú napríklad do 

práce. Na pozemkoch mesta už totiž zadarmo nezaparkujú. 

Trnava masívne zavádza rezidenčné zóny, do konca roka by mali fungovať aj v okrajových častiach. 

Rezidenčné parkovanie vytlačilo cezpoľných na miesta, kde sa musí za odstavenie vozidla platiť. 



Situáciu s nedostatkom parkovacích miest sa radnica snaží riešiť aj výstavbou parkovacích domov, v 

pláne sú aj montované, vďaka ktorým vedia zvýšiť kapacitu parkoviska dvojnásobne. 

V hre sú viaceré projekty. Mesto má v rôznych fázach projektovej prípravy šesť parkovacích domov, 

pričom ide o rôzne varianty, od podzemných stavieb či parkovísk integrovaných do bytových domov až 

po nadzemné kovové konštrukčné systémy. Radnica plánuje aj výstavbu montovaných parkovacích 

domov, ktoré sa už bežne používajú v západnej Európe. Uvažuje sa nad ním na Golianovej, na sídlisku 

Linčianska a na viacerých záchytných parkoviskách zóny B. Kde konkrétne, sme sa zatiaľ z radnice 

nedozvedeli. Do 90 dní V zmysle legislatívy o obecnom zriadení je petícia občanov, na základe ktorej 

obecné či mestské zastupiteľstvo vyhlasuje miestne referendum, platná, ak ju podpíše 30 percent 

oprávnených voličov - obyvateľov obce alebo mesta, ktorí majú trvalý pobyt na ich území a právo voliť. 

„Predtým, než sa tak stane, musia byť petičné hárky skontrolované, na čom sa podieľajú traja poslanci 

mestského zastupiteľstva a primátor mesta. Ak je naplnená požiadavka 30 percent, čo je v prípade 

Trnavy približne 15 200 oprávnených voličov, tak mestské zastupiteľstvo vyhlási termín konania 

referenda, ktoré sa musí uskutočniť do 90 dní od odovzdania petície,“ informoval politológ Jozef Lenč. 

Referendum bude úspešné v prípade, ak sa ho zúčastní 50 percent oprávnených voličov a za otázku či 

otázky sa postaví nadpolovičná väčšina zo zúčastnených. V prípade, že sa tak stane, je výsledok 

referenda záväzný pre poslancov zastupiteľstva, ktorí musia prijať rozhodnutie v zmysle výsledku 

referenda. „Povinnosťou mestského zastupiteľstva bude zrušiť predmetné všeobecne záväzné 

nariadenie, voči ktorému bola namierená petícia (referendum) a súčasne zabezpečiť realizáciu tých 

opatrení, ktorých sa dožadovali občania,“ doplnil Lenč. 

Podľa jeho slov, petícia v prvom rade svedčí o tom, že nemalá časť Trnavčanov a ľudí z okolia Trnavy - 

až 20 percent z podpísaných nie je obyvateľom Trnavy - sa nestotožnila s parkovacou politikou, ktorú 

začalo mesto postupne zavádzať. „Dôvodov môže byť viacero, alebo len jeden. Od zlého nastavenia 

parkovacej politiky až po zlú komunikáciu zmien, ktoré priniesla,“ dodal politológ. 

Únia miest Slovenska Na petíciu už reagovala aj Únia miest Slovenska. Pripomína, že nastavenie 

regulácie parkovania je v každom meste náročným procesom a výsledkom dlhodobých príprav, zberu 

dát, diskusií a konzultácií. 

Petičné právo obyvateľov nespochybňuje, upozorňuje však na dôsledky. „Ak niekto zbiera podpisy k 

petícii, je dôležité, aby to robil zákonným spôsobom, pričom by každému zo signatárov malo byť úplne 

jasné, čo bude naplnenie požiadaviek petície pre mesto ako celok znamenať,“ uviedla pre agentúru SITA 

hovorkyňa Únie miest Slovenska Daniela Piršelová. 

Občania by si podľa nej mali byť vedomí následkov pre samosprávu, ktoré ich podpis bude mať. Ako 

príklad uviedla vplyv na dopravnú či ekonomickú stránku života v meste. 

S otázkami ohľadom petície sme sa obrátili aj na samosprávu, tá sa ňou zaoberá. „Petíciu sme v stredu 

18. októbra prijali na mestskom úrade. Ďalším krokom bude preskúmanie, či spĺňa všetky náležitosti v 

zmysle platnej legislatívy, aby sa dalo pokračovať v jej administratívnom spracovaní,“ informovala na 

záver Veronika Majtánová, hovorkyňa mesta Trnava. 

Ak niekto zbiera 

podpisy k petícii, je dôležité, aby to robil zákonným spôsobom, pričom by každému zo signatárov malo 

byť úplne jasné, čo bude naplnenie požiadaviek petície pre mesto ako celok znamenať. Daniela 

Piršelová, hovorkyňa Únie miest SR 
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Signatári petície pred Mestským úradom v Trnave odovzdali podpisy minulú stredu.z, foto: Tomáš Köppl 

Parkovacia politika v Trnave sa stala predmetom petície., foto: (TK) 
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